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开场致辞
主持人：北京大学国际关系学院教授、北京大学中外人文交流研究基地执行主任 王栋教授
演讲人：北京市政协副主席 王红女士

北京大学副校长
浙江外国语学院校长 张环宙教授

主旨演讲  
演讲人：联合国驻华协调员 常启德（Siddharth Chatterjee）先生

中共中央对外联络部前副部长 于洪君先生
北京大学国际关系学院教授、北京大学中外人文交流研究基地主任、全国政协常委 贾庆国教授

报告发布
《2024 阿盟智慧城市排名》发布
浙江外国语学院特聘教授、阿联酋大学高级访问学者、港湾海外创始人 陈溪教授

合影、茶歇

研  讨 I：智慧城市与区域融合
主持人：陈溪教授
嘉    宾：中国科学院自动化所副总工程师、多模态人工智能系统全国重点实验室特聘研究员 张文生教授

北京大学空天信息工程研究中心主任、973 项目首席专家 程承旗教授
工业和信息化部国际经济技术合作中心信息化研究所所长 李苑女士

研讨 II：国际关系与区域融合
主持人：王栋教授
嘉    宾：联合国开发计划署（UNDP）驻华代表处首席经济学家 阚薇澜（Violante di Canossa）女士

北京大学外国语学院教授、副院长 付志明教授
北京大学国际关系学院教授、区域与国别研究院副院长 翟崑教授 

研讨III：全球治理、国际金融与区域融合
主持人：清华大学公共管理学院院长、清华大学科技发展与治理研究中心主任 朱旭峰教授
嘉    宾：尼日利亚驻华大使馆临时代办 巴巴加纳·瓦基勒（Babagana Wakil）大使阁下

深圳高等金融研究院实践教授及政策与实践研究所所长、香港特别行政区特首政策组专家组
成员 肖耿教授
中国人民银行金融研究所研究总监、清华大学公共政策和管理学院卓越访问教授 钱美君教授
北京市商务局对外经济合作处处长 庄建蓉女士

闭幕词
陈溪教授
肖耿教授 

14:00-14:30

14:30-14:50

14:50-15:05

15:05-15:20

15:20-16:00

16:00-16:40

16:40-17:20 

17:30  
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Opening Remarks
Host
Prof. Dong Wang, Professor at School of International Studies at Peking University, Executive Director of the 
Institute for Global Cooperation and Understanding at Peking University
Speakers
Ms. Hong Wang, Vice Chairman of the Beijing Municipal Political Consultative Conference
Vice President of Peking University
Prof. Huanzhou Zhang, President of Zhejiang International Studies University

Keynote Speech
Speakers
Mr. Siddharth Chatterjee, United Nations (UN) Resident Coordinator in China
Mr. Hongjun Yu, Former Vice Minister of International Department of Central Committee of CPC
Prof. Qingguo Jia, Professor of the School of International Studies at Peking University, Director of the 
Institute for Global Cooperation and Understanding at Peking University, Standing Committee Member of 
the Chinese People's Political Consultative Conference

Report Release
2024 League of Arab States (LAS) Smart City Ranking
Prof. Xi Chen, Distinguished Professor at Zhejiang International Studies University, Senior Visiting Fellow at 
United Arab Emirates University, Founder of Harbor Overseas

Group Photo & Tea Break

Seminar I: Smart City and Regional Integration
Moderator: Prof. Xi Chen
Panelists
Prof. Wensheng Zhang, Vice Chief Engineer and Distinguished Professor at National Key Laboratory of 
Multimodal Artificial Intelligence Systems at Institute of Automation, Chinese Academy of Sciences (CAS)
Prof. Chengqi Cheng, Director of Center of Aerospace Information Engineering Research at Peking University, 
Chief Scientist of major national scientific research plan (973 plan)
Ms. Yuan Li, Director of Institute of Information Technology, Center for International Economic and 
Technological Cooperation, Ministry of Industry and Information Technology of China

Seminar II: International Relations and Regional Integration
Moderator: Prof. Dong Wang 
Panelists
Ms. Violante di Canossa, Chief Economist at United Nations Development Programme (UNDP) China
Prof. Zhiming Fu, Deputy Dean and Professor at School of Foreign Languages at Peking University 
Prof. Kun Zhai, Professor at the School of International Studies and Deputy Director of the Institute of Area 
Studies at Peking University

Seminar III: Global Governance, International Finance and Regional Integration
Moderator: Prof. Xufeng Zhu, Dean of School of Public Policy & Management at Tsinghua University, 
Director of Center for Science & Technology Development and Governance, Tsinghua University
Panelists
H.E. Ambassador Babagana Wakil, Charge d'Affaires a.i., Embassy of Nigeria in China
Prof. Geng Xiao, Director of Institute of Policy and Practice, Shenzhen Finance Institute and 
Member of the Expert Group of the Chief Executive’s Policy Unit of the Hong Kong Special Administrative 
Region Government
Prof. Meijun Qian, Chief Fellow of Research Institute at People's Bank of China, Distinguished Visiting 
Professor of School of Public Policy & Management at Tsinghua University
Ms. Jianrong Zhuang, Director of Economic Affairs at the Beijing Municipal Commerce Bureau 

Closing Remarks
Prof. Xi Chen
Prof. Geng Xiao

14:00-14:30

14:30-14:50

14:50-15:05

15:05-15:20

15:20-16:00

16:00-16:40

16:40-17:20 

17:30  
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现场嘉宾（按中文姓氏字母排列）

房汉廷教授，浙江大学国家区域协调发展研究中心研究员、前科技日报社副社长

Prof. Hanting Fang, Research Fellow at the Regional Coordinated Development Research Center of 

Zhejiang University and former Vice President of Science and Technology Daily 

孔涛副教授，北京大学中国社会科学调查中心研究部主任

Prof. Tao Kong, Director of Department of Research at Institute of Social Science Survey, Peking 

University

李小虎先生，中国信息通信研究院行业规划首席专家

Mr. Xiaohu Li,  Chief Expert in Industry Planning at China Academy of Information and 

Communications Technology (CAICT)

刘丽萍女士，深港澳合作创新研究会会长、深圳市政协原副秘书长 

Ms. Liping Liu, President of Shenzhen-Hong Kong-Macao Cooperation and Innovation Research 

Association and Former Deputy Secretary General of the Shenzhen Municipal Political Consultative 

Conference

罗尚忠先生，中国智慧城市论坛副秘书长

Mr. Shangzhong Luo, Vice Secretary-General of China Smart City Forum

毛振华教授，浙江外国语学院副校长

Prof. Zhenhua Mao, Vice President of Zhejiang International Studies University

欧阳康教授，华中科技大学原党委副书记、国家治理研究院院长

Prof. Kang Ouyang, Former Vice Secretary of CPC Huazhong University of Science and Technology 

and Dean of the Institute of State Governance at Huazhong University of Science and Technology 

Attendee (ordered alphabetically by last name)
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万小军教授，北京大学王选计算机研究所

Prof. Xiaojun Wan, Wangxuan Institute of Computer Technology at Peking University

王北辰先生，中关村朝阳园管委会企业服务处处长 

Mr. Beichen Wang, Director of Business Service at Administration Commission of Chaoyang Park 

of Zhongguancun Science Park 

杨挺先生，中国国际贸易促进委员会发展研究部投资研究处处长 

Mr. Ting Yang, Director of Division of Investment Research, Department of Development Research, 

China Council for the Promotion of International Trade (CCPIT)

张钢先生，北京市商务局副局长

Mr. Gang Zhang, Deputy Director-General of Beijing Municipal Commerce Bureau

张琳博士，北京市大数据中心主任 

Dr. Lin Zhang, Director of the Beijing Big Data Center 

张玮女士，工业和信息化部国际经济技术合作中心

Ms. Wei Zhang, Center for International Economic and Technological Cooperation, Ministry of 

Industry and Information Technology of P.R.C.

张馨月女士，中国进出口银行伙伴关系经理 

Ms. Xinyue Zhang, Partnership Expert at the Export-Import Bank of China

钟泽鹏先生，住房城乡建设部标准定额司国际科技合作处

Mr. Zepeng Zhong, Division of International Cooperation on Science and Technology, Department 

of Standards and Norms, Ministry of Housing and Urban-Rural Development of P.R.C.
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阿卜杜拉·马达迪（Abdulla Saif A.S. Almaadhadi）先生，卡塔尔驻华大使馆二等秘书

Mr. Abdulla Saif A.S. Almaadhadi, Second Secretary, Embassy of the State of Qatar in China

阿蒙（Ahmed AL Zahrani）博士，沙特驻华大使馆文化参赞

Dr. Ahmed AL Zahrani. Cultural Counsellor, Embassy of Kingdom of Saudi Arabia in China

艾哈迈德·侯斯尼（Ahmed Gamal Ahmed Hosny）先生，埃及驻华大使馆三等秘书 

Mr. Ahmed Gamal Ahmed Hosny, Third Secretary, Embassy of Arab Republic of Egypt in China

安东尼奥·伽斯帕（Antonio da Costa Gaspar）先生，莫桑比克驻华大使馆教育参赞 

Mr. Antonio da Costa Gaspar, Counsellor of Education, Embassy of the Republic of Mozambique in 

China

陈博睿（Boripat Tangsereekul）先生，泰国驻华大使馆一等秘书

Mr. Boripat Tangsereekul, First Secretary of Royal Thai Embassy in China

楚思特（Trust Mufune）先生，赞比亚共和国驻华大使馆一等秘书

Mr. Trust Mufune, First Secretary, Embassy of Zambia in China

费萨尔·沙马里（Faisal Alshammari）先生，科威特国驻华大使馆参赞

Mr. Faisal Alshammari, Counsellor, Embassy of the State of Kuwait in Beijing

弗朗西斯·拉尼都（Frances Galatis Lanitou Williams）大使阁下，塞浦路斯共和国驻华大使

H.E. Ambassador Frances Galatis Lanitou Williams, Embassy of the Republic of Cyprus in China

高曼（Gomun Kouya Bertin）先生，科特迪瓦驻华大使馆商务参赞

Mr. Gomun Kouya Bertin, Commercial Counselor, Embassy of Côte d'Ivoire in China
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汗·穆罕默德·瓦齐尔（Khan Muhammad Wazir）先生，巴基斯坦驻华大使馆科技事务参赞

Mr. Khan Muhammad Wazir, Counsellor of Technical Affairs, Embassy of Islamic Republic of Pakistan 

in China

莉迪亚·达卡（Lydia Daka）女士，赞比亚共和国驻华大使馆二等秘书 

Ms. Lydia Daka, Second Secretary, Embassy of Zambia in China

马哈茂德·贴莱卜（Mahmoud Tialab）先生，埃及驻华大使馆三等秘书

Mr. Mahmoud Tialab, Third Secretary, Embassy of Arab Republic of Egypt in China

穆罕默德·艾哈麦德（Mohamed Abdellattif Hamed Ahmed）阁下，阿盟驻华办事处副主任

H.E. Ambassador Mohamed Abdellattif Hamed Ahmed, Vice Director of the League of Arab League at 

Beijing

穆哈穆德·哈桑（Mohammed Hassan）先生，尼日利亚驻上海领事馆贸易处贸易专员

Mr. Mohammed Hassan, Trade Commissioner, Consulate-General of Nigeria, Shanghai

伊姆·阿雅迪（Rim Ayadi Ep Mahmoudi）阁下，突尼斯驻华大使馆公使

H.E. Minister Rim Ayadi Ep Mahmoudi, Embassy of Tunisia in China

伊布拉欣·艾哈迈德（Ibrahim Akopari Ahmed）先生，尼日利亚驻上海领事馆贸易处贸易专员

Mr. Ibrahim Akopari Ahmed, Trade Commissioner, Consulate-General of Nigeria, Shanghai

易卜辛·杰·阿卜杜（Jamilu Abdullahi Ibrahim）先生，尼日利亚驻华大使馆高级参赞

Mr. Jamilu Abdullahi Ibrahim, Senior Counsellor, Embassy of Nigeria in China



清华大学公共管理学院代表团
Delegation of School of Public Policy and Management at Tsinghua 
University:

Amir Ali Boukhersa 先生，阿尔及利亚内政和地方行政和国土整治部 

Mr. Amir Ali Boukhersa, Ministry of the Interior and Local Administration and Land Consolidation, Algeria

Bikorimana Janvier 先生，卢旺达公共服务和劳工部

Mr. Bikorimana Janvier, Ministry of Public Service and Labour, Rwanda  

Dilanka Karunarathne 先生，斯里兰卡国家学徒和工业培训局 

Mr. Dilanka Karunarathne, National Apprentice and Industrial Training Authority, Sri Lanka 

Edwin Cousin 先生，博茨瓦纳教育部

Mr. Edwin Cousin, Ministry of Education, Botswana

Kago Makobo 女士，博茨瓦纳教育部 

Ms. Kago Makobo, Ministry of Education, Botswana 

Mustapha Sheriff 先生，塞拉利昂国家采购局 

Mr. Mustapha Sheriff, National Public Procurement Authority, Sierra Leone

Moatasim Al Khatib 先生，阿联酋阿布扎比市政和交通局 

Mr. Moatasim Al Khatib, Department of Municipal Affairs and Transport, Abu Dhabi, UAE

Pezulu Levy 先生，赞比亚金融智慧中心 

Mr. Pezulu Levy, Financial Intelligence Centre, Zambia

Ranku Felistus 女士，博茨瓦纳工业法庭

Ms. Ranku Felistus, Industrial Court, Botswana

Said Sudi Khassim 先生，坦桑尼亚 Kibiti 县议会 

Mr. Said Sudi Khassim, Kibiti District Council, Tanzania

Tabitha Trency Chakanza 女士，马拉维法律委员会 

Ms. Tabitha Trency Chakanza, Malawi Law Commission
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北京大学南南合作与发展学院代表团
Delegation of Institute of South-South Cooperation and Development at 
Peking University:

简正先生，中华人民共和国住房和城乡建设部 

Mr. Zheng Jian, Ministry of Housing and Urban-Rural Development of P.R.C.

Adedun Olalekan Ademola 先生，尼日利亚联邦财政、预算和国家规划部

Mr. Adedun Olalekan Ademola, Federal Ministry of Finance, Budget and National Planning, Nigeria

Amin Ullah 先生，巴基斯坦国家气象局

Mr. Amin Ullah, National Weather Bureau, Pakistan

Aminata Kera 女士，塞拉利昂总统办公室 

Ms. Aminata Kera, Political Parties Regulation Commission (Office of the President), Sierra Leone

Ashraf Momtaz 先生，埃及国际合作部

Mr. Ashraf Momtaz, Ministry of International Cooperation, Egypt

Awais Muhammad 先生，巴基斯坦旁遮普省财政部

Mr. Awais Muhammad, Ministry of Finance, Punjab, Pakistan

Beseri Geleta Seyoum 先生，埃塞俄比亚司法部

Mr. Beseri Geleta Seyoum, Ministry of Justice, Ethiopia

Bozorov Abdurashid 先生，乌兹别克斯坦经济研究和改革中心

Mr. Bozorov Abdurashid, Center for Economic Research and Reforms, Uzbekistan

Chitalu Seth Chisanga 先生，赞比亚工业发展公司

Mr. Chitalu Seth Chisanga, Industrial Development Corporation, Zambia

Diwas Raj Bista 先生，尼泊尔农业畜牧业发展部

Mr. Diwas Raj Bista, Ministry of Agriculture and Livestock Development, Nepal

Ghimire Razan 先生，尼泊尔内政部

Mr. Ghimire Razan, Ministry of Home Affairs, Nepal



Ikramuddin Jamal 先生，阿富汗喀布尔大学 

Mr. Ikramuddin Jamal, Kabul university

Khaing Chaw Kay 女士，缅甸海关局

Ms. Khaing Chaw Kay, Myanmar Customs Department

Khin Mar Aye 女士，缅甸计划与财政部

Ms. Khin Mar Aye, Planning Department, Ministry of Planning, Finance and Industry, Myanmar

Mohammad Anamul Huq 先生，孟加拉国财政部

Mr. Mohammad Anamul Huq, Ministry of Finance, Bangladesh

Perfect Mpotsang 先生，博茨瓦纳公共服务学院 

Mr. Perfect Mpotsang, Botswana Public Service College

Raluca Boca 女士，罗马尼亚海关总署 

Ms. Raluca Boca, Romanian Customs Authority

Tonda Otukuna Oda 先生，埃塞俄比亚奥洛米亚州土地局 

Mr. Tonda Otukuna Oda, Oromia Regional Governmental Land Bureau, Ethiopia
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Ayoub Bechrouri 先生、王海韬先生，中阿卫视
China Arab TV, Mr. Ayoub Bechrouri, Mr. Haitao Wang

白波先生，北京日报
Beijing Daily, Mr. Bo Bai

岑梓源女士、鲍宏伟先生，CGTN
CGTN, Ms. Ziyuan Cen, Mr. Hongwei Bao

侯逸超先生，凤凰网
ifeng.com, Mr. Yichao Hou

黄希尧女士，南华早报
South China Morning Post, Ms. Xiyao Huang

刘志国先生，人民政协报 
CPPCC Daily, Mr. Zhiguo Liu

栾瑞英博士，中国日报中国观察智库
China Daily, Dr. Ruiying Luan

联合早报
Lianhe Zaobao

吴约女士，中国新闻社 
China News Agency, Ms. Yue Wu

杨虹女士，中国经济导报
China Economic Herald, Ms. Hong Yang

杨文钦女士，澎湃新闻
ThePaper.com, Ms. Wenqin Yang

媒体
Media


